
Във високия престиж па Мартенските музикални дни 
има дял н Симфоничният оркестър па Софийската държавна 
филхармония, който многократно е гостувал в Русе Тази го 
дина ние отново ще чуем два негови концерта. Във рръзка 
с това представител па редакцията се срещна и разговаря с 
главния диригент на оркестъра ДИМИТЪР МАНОЛОВ.

разорах, че в това отношение 
вече се предприемат иеобхздн 
мите мерки.

— С какъв репертоар ще 
участвува Софийският симфо
ничен оркестър тази година 

та между професионално и са 
мздейио изкуство, която е рож 
ба па свободата и социалис
тическата култура.

— Какво е мнението Ви за 
програмата на ХУН Мартен* 

— Другарю Манолов, бихме 
искали да разберем, как Вие 
като диригент оценявате при
носа на Мартенските музикал
ни дни в нашия музикален жи 
вот и по-специално за разви
тието на българското симфо
нично изпълнителско изкуство?

— Ще подчертая преди вси 
чко, че за мен Мартенските 
музикални дни са фестивал- 
пионер. Дреди години те бяха 
единствени и уникални за па
шата страна Единствени но 
облик, мащабност н характер. 
И ако след това се появиха 
и друга крупни фестивали, те 
в никакъв случай не могат да 
отнемат първородството па 
Мартенските музикални дни, 
тяхната идея, артистичния иу 
облик в поишч?

Мартенските музикални дни 
са активен стимулатор па на
шия музика лен живот, в това 
число и на изпълнителското 
симфонично изкуство. В тази 
област те имат 'особено значе
ние. Аз самият съм бивш ру
сенски м\зикапт н много дтб- 
ре зная как се организира, 
как се постига всичко, какъв 
е тонизиращият ефект.

Мога да добавя и това, че 
си давам ясна сметка за по
лезния дух. кой;;
фестивалът създава междл 
участници «! гости, И няго 
елин дрмт фестивал не е до
стигал русенския по количсст- 
веяого представяне за първи 
път на толкова многз наши и 
чужди музикални сили н по 
количеството на ипгерссшпе 
Музика.-:;:! симфонична пре
миери. Да с>. припомним сз- 
Мо кс-.жо и.. :е;(зивю се ре-

С О Ф М Й С ЖИ Т Е
СИМФОНИЦИ

ГОСТУВАТ отново

дуваха един след друг ор
кестрите иа Ленинградската 
филхармония, на Всесъюзиото 
радио, па Берлинския, Лайп
цигския, Букурещкия и т. и. 
оркестри, участието във фес
тивала иа такива големи име 
па като Прзкофиев, [Поста- 
колг-г и др.

Това е едни много натова
рен, много напрегнат и дина
мичен фестивал. Ше спо
деля и това, че за мен 
той отдавна е надрас- 
нал възможностите на своята 
ма;с-^иглна база и условията, 
при ко.гго се провежда сега, 
са спън&а за неговия качест
вен ръст. Искам обаче да из 
разя и радостта си, т ви като 

на Мартенските музикални 
дни?

— 1_11.с участвуваме с две 
програми. Първата изцяло е 
посветена на 150-годишнмиата 
от смъртта па Бетховещ увер- 
тю|5а „Кориолая“, Концерт за 
пиацо и оркестър № 5, Сим
фония № 7. Втората програ
ма включва една от най-прел 
ставитесжите български сим
фонии — Симфония № 3 „Ус
треми“ от п, **. Александър 
Райчев, която е обърната из
цяло към пашата неспокойна 
съвременност.

С изпълнението иа „Стабат 
матер“ от Росили, съвместно 
с хор „Дунавски звуци“, пред 
полага.м, ще можем да пока
жем степента па интеграция

ски музикални дни?
— Това, което правя поло

жително впечатление тази гз 
дина, е пойното разнообра
зие. Подборът е направен спо 
лучливо, с оглед на оптимал
на изпълнителска изява. Бих 
изтъкнал и добре обмислени
ят баланс между нови за слу 
шателите произведения и по
пулярните, известните творби, 
което предполага максимален 
интерес у широки слоеве пуб
лика.

— Вие сте възпитаник на 
съветската музикална школа. 
Как, според Бас, се популяри
зира съветското музикално из 
куство в България чрез фес
тивала?

— Съветската музика вина 
Ти е заемала достойно място 
в програмите на Мартенските 
музикални Дни. Особено кога- 
то е поднасяна майсторска!, па 
висота, нейното въздействие е 
бивало много силно. Тя влияе 
положително с духовното си 
съдържание, с богатството на 
теми и образи, с високата си 
идейност и специфичната си 
национална атмосфера, с нова 
горския си, революционен дух. 
Тя въздействува чрез могъ
щия талант на творцн-иовато- 
ри като Прокофиев. напри
мер.

Смятам, че е необходимо д-ч 
се укрепи още повече тради
цията всяка година иа Мап- 
тенскиге музикални дни да 
се представят големи съветски 
музикални произведения, ко^- 
то всъщност се и правя. Не
обходимо е и да гостуват го
леми съветски състави.

През следващия сезон ше се 
чоствува 100-годиш кината на 
Освобождението ни -от осман
ско иго. По този повод МОЖЕ 
чрез Мартенските музикални 
дпи от1ГЬво да се подчертае 
ролята на руската музика у 
нас. Определено смятам, че 
гостуването на някои от бе- 
лежшгите съветски композито
ри също би украсило фесги- 
вала и би способствувало да 
се засили въздействието на 
съветското изпълнителско изку 
ство и х музика.

— И накрая един по-личен 
въпрос: какъв е Вашият де
виз като творец?

— Да бъда полезен на по
вече хора, да съм и« ясен н 
да се показвам в същината си.


